
PROTOKÓŁ NR XXXIV/2006
z sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą

z dnia 31 marca 2006 roku

Sesja Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą odbyła się w dniu 31 marca 
2006 roku na sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Nowym Mieście 
nad Pilicą i trwała od godz. 1000 do godz. 1500.

Obradom  sesji  przewodniczył  p.  Tadeusz  Klatka  –  Przewodniczący  Rady 
Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  p.  Tadeusz  Klatka  otwierając  sesję  Rady 
stwierdził na podstawie listy obecności /załącznik nr 1 do niniejszego protokółu/ 
prawomocność obrad. Na sali obecnych było 14 radnych na skład ustawowy 15 
radnych.

W sesji Rady Miejskiej udział wzięli:
1. Burmistrz Miasta i Gminy p. Jerzy Markiewicz
2. Sekretarz Miasta i Gminy p. Zygmunt Bigos
3. Skarbnik Miasta i Gminy p. Dorota Binio
4. Przewodniczący Rady Powiatu p. Tadeusz Majewski
5. Zastępca Komendanta Powiatowego nadkomisarz Marek Szewczyk
6. Kierownik Posterunku Policji mł. aspirant Janusz Dobrosz
7. Prezes Miejsko – Gminnego Zarządu OSP RP p. Stanisław Zawadzki
8. Prezes OSP Nowe Miasto nad Pilicą p. Jacek Chrobok
9. Prezes OSP Żdżary p. Ryszard Zaręba
10. Sołtysi i Przewodniczący Rad Osiedlowych z terenu miasta i gminy Nowe 

Miasto  nad  Pilicą  wg  listy  obecności  /załącznik  nr  2  do  niniejszego 
protokółu/

11.Państwo Eugenia i Władysław Janeczek
12.Mieszkańcy miasta i gminy Nowe Miasto nad Pilicą.

PKT 1
Na sekretarza obrad radny p. Władysław Sieradzan zgłosił kandydaturę radnego 
p.  Jana  Szopę.  Radny  p.  Jan  Szopa  wyraził  zgodę  na  kandydowanie.  W 
głosowaniu za 14 na stan obecnych 14 radnych sekretarzem obrad został radny 
p. Jan Szopa. 



PKT 2
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  p.  Tadeusz  Klatka  odczytał  proponowany 
porządek obrad, który został przyjęty w głosowaniu za 14, na stan obecnych 14 
radnych w następującym brzmieniu:
1. Wybór sekretarza obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z sesji.
4. Wystąpienia Przewodniczących Stałych Komisji Rady.
5. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Miejskiej za rok. 2005.
6. Sprawozdanie  z  działalności  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  za  okres 

międzysesyjny;
7. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej.
8. Informacja o stanie porządku publicznego za 2005 rok.
9. Informacja  o  działalności  jednostek  OSP  w  zakresie  ochrony 

przeciwpożarowej.
10.Zajęcia  stanowiska  w  sprawie  ostatecznego  uzgodnienia  projektu 

Rozporządzenia  Wojewody  Mazowieckiego  odnośnie  utworzenia  „Parku 
Krajobrazowego Dolnej Pilicy”;

11.Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zatwierdzenia  planów pracy Stałych Komisji  Rady Miejskiej  w Nowym 

Mieście nad Pilicą na 2006 rok;
b) zmian w budżecie miasta i gminy na 2006 rok;
c) udzielenia bonifikaty na zakup nieruchomości;
d) rozpatrzenia  interwencji  mieszkańców Gminy co do zasadności  opłat  za 

przyłącze kanalizacyjne;
12.Interpelacje i zapytania.
13.Wolne wnioski.

PKT 3
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz Klatka poinformował, że protokoły 
z sesji tj. z dnia 28 grudnia 2005 roku i 24 lutego 2006 roku były wyłożone do 
wglądu w biurze Rady. Uwag i zastrzeżeń do protokołów nie zgłoszono i zostały 
one przyjęte jednogłośnie w głosowaniu za 14 na stan obecnych 14 osób. 

PKT 4
Przewodniczący  Komisji  Gospodarczo  –  Budżetowej  p.  Wiesław 
Krawczykowski poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja spotkała 
się w dniu 21 marca 2006 roku, gdzie zajmowała się następującymi tematami:

1. Opracowanie planu pracy Komisji na 2006 rok,
2. Sprawozdanie z działalności Komisji za 2006 rok’
3. Zapoznanie się z informacją o stanie mienia komunalnego za 2005 rok,



4. Umorzenia podatkowe ich wpływ na realizację budżetu w 2005 roku’
5. Sprawy bieżące kierowane do Komisji.

Członkowie Komisji zapoznali się z informacją o stanie mienia komunalnego. 
Jest 81 ha gruntów (działki budowlane, wysypisko, szkoły). W zarządzie szkół i 
ZUK jest 18 ha. W dzierżawę oddanych jest ok. 4 ha ziemi. Gmina posiada 41 
działek budowlanych (skanalizowanych). Kwota mienia komunalnego gruntów 
opiewa na 1.041.555 zł. Skarbnik Miasta i Gminy p. Binio Dorota przedstawiła 
informację  umorzeń  podatkowych.  Umorzenia  na  rzecz  osób  fizycznych 
stanowią kwotę 15.208 zł.  Umorzenia w podatku od nieruchomości  na rzecz 
osób prawnych stanowią kwotę 72 369 zł są to umorzenia dla SPZOZ oraz dla 
Kółka rolniczego. Umorzenia w podatku od środków transportowych od osób 
fizycznych  stanowią  kwotę  5 217  zł.   Podatki  w  2005  roku  spływały 
systematycznie.  Na  posiedzeniu  Komisji  Burmistrz  Miasta  i  Gminy 
poinformował  członków  Komisji,  że  przeprowadził  rozmowę  z  p.  Dziubą 
dotyczącą  zamiany  działki  i  nieruchomości  za  obecny  „Dom  Książki”.  Na 
początku zaoferował p. Dziubie pomieszczenie po bibliotece dziecięcej na ul. 
Targowej , na które p. Dziuba nie wyraził zgody i zaproponował, żeby mu dać 
połowę starego Urzędu lub lokal przy ul. Warszawskiej po starej księgarni oraz 
100.000  zł.  Burmistrz  poinformował,  że  jest  po  wstępnych  rozmowach  z 
Zarządem GS i zgodzili się sprzedać budynek za kwotę ok. 40.000 zł. Jest cień 
nadziei  że  p.  Dziuba  będzie  tym usatysfakcjonowany.  Dlatego  też  należy  w 
zmianach w budżecie zabezpieczyć środki na ten cel. Na posiedzeniu Komisji 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz Klatka poinformował o piśmie p. 
Janeczek w sprawie interwencji na działalność Burmistrza odnośnie pobierania 
opłat  za  przyłącze  kanalizacyjne.  Członkowie  komisji  po  zapoznaniu  się  z 
pismem stwierdzili, że deklarację o dobrowolnej wpłacie wraz z rozłożeniem na 
raty  p.p.  Janeczek  podpisali  ,  więc  teraz  skoro  nie  chcą  zapłacić  Komisja 
proponowała  aby  zwołać  z  nimi  spotkanie  i  niech  się  określą  czy  wpłacają 
dobrowolną kwotę czy urząd będzie naliczał opłatę adiacencką.
Na posiedzeniu Komisji  podniesiono również  sprawę przystąpienia  do Parku 
Krajobrazowego Dolnej Pilicy. Członkowie Komisji stwierdzili, że Gmina ma 
inną  koncepcję  zagospodarowania  terenu  wchodzącego  w  obszar 
projektowanego  parku  krajobrazowego  więc  Rada  powinna  się  wstrzymać  z 
podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do parku Krajobrazowego.

Przewodniczący  Komisji  Oświatowo  –  Społecznej  p.  Zbigniew  Kacprzyk 
poinformował, że Komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się dwukrotnie i 
zajmowała się następującymi sprawami: w dniu 10 marca 2006 roku Komisja 
zajmowała się:

1. Analizą stanu bezpieczeństwa na terenie miasta i gminy Nowe Miasto nad 
Pilicą za 2005 rok;

2. Planem pracy Komisji na 2006 rok;



3. Sprawozdaniem z działalności Komisji za 2005 rok;
4. Sprawami bieżącymi kierowanymi do Komisji.

Kierownik Posterunku Policji w Nowym Mieście nad Pilicą mł. aspirant Janusz 
Dobrosz  przedstawił  analizę  stanu bezpieczeństwa na terenie  miasta  i  gminy 
Nowe Miasto nad Pilicą za 2005 rok. Kierownik Posterunku wspomniał o tym, 
że  przydałby  się  na  Posterunku  Internet  co  usprawniłoby  pracę  policjantów. 
Niestety  ze  środków, które  są  im przyznawane nie  są  w stanie  zainstalować 
sobie samemu, dlatego też prosi o wsparcie ze strony Urzędu.
Członkowie  Komisji  wystosowali  wniosek  do  Burmistrza  o  rozpatrzenie 
możliwości  założenia  Internetu w Posterunku Policji  w Nowym Mieście  nad 
Pilicą.  Członkowie Komisji  wnioskowali  o zaproszenie na sesję Komendanta 
Powiatowego Policji.

W dniu 24 marca 2006 roku zajmowano się następującymi sprawami:
1. Ocena  bezpieczeństwa  przeciwpożarowego  na  terenie  miasta  i  gminy 

Nowe Miasto nad Pilicą;
2. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję Rady Miejskiej;
3. Sprawy bieżące kierowane do Komisji.

Obecni na spotkaniu przedstawiciele OSP szeroko przedstawili swoje struktury i 
spektrum  działania.  Głównym  problemem  jak  wszędzie  jest  brak  środków. 
Najpotrzebniejsze problemy to:
OSP Żdżary

• motopompa pływająca
• agregat prądotwórczy
• radiostacja

Następna  sprawa  to  środki  na  karosację  samochodu  bojowego,  ponieważ 
blacharka jest w tragicznym stanie. I tu prośba ze strony OSP Żdżary i Komisji o 
dofinansowanie w miarę możliwości karosacji samochodu.
Jedną z wielu potrzeb OSP Nowe Miasto jest brak zwyżki podnośnikowej co 
jest bardzo potrzebne ponieważ na terenie miasta jest dużo bloków powyżej II 
piętra  i  niestety  brak  takiego  sprzętu  uniemożliwia  w  razie  pożaru  akcję 
ratunkową. W gminie w tej chwili jest 200 czynnych strażaków. Nasza OSP jest 
jedną z najlepiej prosperujących straży w Powiecie.
Bardzo dużo środków OSP pozyskała z zewnątrz. Pilną potrzebą jest również 
walizka  do  samochodu  ratowniczego.  Strażacy  są  przeszkoleni  w  zakresie 
ratownictwa medycznego mają pokończone specjalistyczne kursy.
W Gminie  jest  9  jednostek  OSP w  tym  2  wpisane  do  Krajowego  Systemu 
Ratownictwa. W tej chwili  będą przeprowadzane badania strażaków za które 
najprawdopodobniej trzeba będzie zapłacić, ponieważ do tej pory badania takie 
były  wykonywane  nieodpłatnie  i  tu  prośba  Komisji  o  zrefundowanie  badań 
lekarskich.  Członkowie  Komisji  zapoznali  się  z  pismem  pp.  Janeczek  i 
stwierdzili,  żeby  odstąpić  od  pobierania  dobrowolnych  opłat  za  przyłącze  i 
wejść w opłaty adiacenckie zgodne z uchwałą Rady Miejskiej.



Członkowie  Komisji  pozytywnie  zaopiniowali  sprzedaż  nieruchomości  w 
Żdżarach.  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  w  ogólnym  zarysie  przedstawiła 
proponowane  zmiany  w  budżecie  informując  o  przeznaczeniu  środków  w 
kwocie 50.000 zł na zakup nieruchomości od Spółdzielni GS Nowe Miasto przy 
ul Warszawskiej szykowanej na zamianę dla p. Dziuby. Poinformowała również 
o zmianach polegających na finansowaniu remontu dróg powiatowych. Zmiana 
jest  taka,  że  wcześniej  to  gmina  organizowała  przetargi  i  wykładała  swoje 
środki. W tej chwili jest tak, że Powiat organizuje przetargi i my jako Gmina 
zapłacimy po zakończeniu inwestycji.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  p.  Tadeusz  Tulin  poinformował,  że  w 
okresie międzysesyjnym Komisja obradowała w dniu 14 marca 2006 roku, gdzie 
przyjęła następujący porządek posiedzenia:

1. Plan pracy Komisji na 2006 rok;
2. Sprawozdanie z działalności Komisji za 2005 rok;
3. Informacja o stanie mienia komunalnego za 2005 rok;
4. Zapoznanie się z informacją o umorzeniach podatków w roku 2005;
5. Ocena realizacji uchwał Rady Miejskiej za 2005 rok;
6. Ocena realizacji Zarządzeń Burmistrza za 2005 rok;
7. Sprawy bieżące kierowane do Komisji.

Realizację uchwał Rady Miejskiej za 2005 rok przedstawił sekretarz Miasta i 
Gminy p. Zygmunt Bigos. Rada w 2005 roku podjęła 48 uchwał. Z 47 uchwał 
przekazanych Burmistrzowi  do  realizacji  wykonano w pełni  46 jedna  jest  w 
trakcie realizacji. Członkowie komisji ocenili pozytywnie realizację uchwał. 
Sprawozdanie z realizacji zarządzeń Burmistrza Miasta i Gminy w 2005 roku 
przedstawił Sekretarz Miasta i  Gminy p. Zygmunt Bigos.  Burmistrz Miasta i 
Gminy w 2005 roku wydał 76 zarządzeń. Z czego w pełni zrealizowano 73 i 3 są 
w  trakcie  realizacji.  Członkowie  komisji  pozytywnie  ocenili  realizację 
zarządzeń.
Na Komisję zgłosiła się p. Stefania Grudzień ze swoim problemem związanym z 
mieszkaniem. Pani Grudzień dostała eksmisję z dotychczas zajmowanego lokalu 
i nie przyjęła propozycji lokalu socjalnego. Komisja w związku z tym, że osoba 
jest  starsza  proponuje  rozważyć  propozycję  przydzielenia  mieszkania 
komunalnego  na  terenie  miasta.  Osoba  ma  stały  dochód  (rentę  i  zasiłek 
pielęgnacyjny)  więc  nie  ma  obaw  że  nie  będzie  dokonywała  opłat  za 
mieszkanie.  Członkowie  komisji  zapoznali  się  również  z  interwencją  pp. 
Janeczek  w  sprawie  pobierania  opłat  za  przyłącze  kanalizacyjne.  Komisja 
stwierdziła,  żeby zwołać zebranie  z  mieszkańcami których sprawa dotyczy i 
niech  się  określą  czy  dokonają  dobrowolnych  opłat  czy  naliczyć  im  opłatę 
adiacencką.



PKT 5
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Nowym Mieście  nad 
Pilicą  przedstawił  sprawozdanie  z  działalności  Komisji  za  2005  rok  które 
stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu.
Przewodniczący  Komisji  Gospodarczo  –  Budżetowej  p.  Wiesław 
Krawczykowski przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji za 2005 rok, 
które stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu.
Przewodniczący Komisji Oświatowo – Społecznej przedstawił sprawozdanie z 
działalności Komisji za 2005 rok, które stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokółu.
Sprawozdania zostały przyjęte pozytywnie.

PKT 6
Burmistrz Miasta i Gminy w Nowym Mieście nad Pilicą p. Jerzy Markiewicz 
przedstawił sprawozdanie za okres międzysesyjny tj. od 24 lutego 2006 roku do 
dnia 30 marca 2006 roku:

1. W dniu 20 lutego 2006 roku odbył się przetarg w formie zapytania o cenę 
na wykonanie wycen majątkowych dla Urzędu Miasta i Gminy. Wpłynęły 
dwie  oferty.  Wybrana  została  oferta  najtańsza  złożona  przez  p.  Piotra 
Henkiela z Przysuchy.

2. Dnia  3  marca  2006  roku  podpisano  umowę  na  zakup,  dostawę  i 
rozładunek na drogach i ulicach na terenie gminy kruszywa budowlanego 
z firmą P.H.U. DAW – TRANS Sławomir Podstawka z Kostomłotów za 
cenę 39,04 zł brutto za 1 tonę. Zadanie w trakcie realizacji.

3. Dnia  3  marca  2006  roku  podpisano  umowę  na  wykonanie  remontu 
cząstkowego ulic o nawierzchni bitumicznej z Przedsiębiorstwem Robót 
Drogowych Zaskórski i Wspólnicy z Gielniowa za kwoty:

• wykonanie  remontu  cząstkowego  nawierzchni  bitumicznej  przy 
średniej  grubości  4  cm w technologii  recyklingu  –  68,32  zł/m2 
brutto;

• wykonanie  remontu  cząstkowego  nawierzchni  bitumicznej  przy 
średniej  grubości  4  cm  masą  na  gorąco  –  89,67  zł/m2  brutto. 
Zadanie w trakcie realizacji.

4. W dniu  16  marca  2006  roku  podpisano  umowę  na  przebudowę  ulicy 
Słonecznej  w  Nowym  Mieście  nad  Pilicą  z  Przedsiębiorstwem  Robót 
Drogowych Zaskórski i Wspólnicy z Gielniowa za kwotę 97 356 000 zł. 
Zadanie w trakcie realizacji.

5. W  dniu  17  marca  2006  roku  dokonano  odbioru  końcowego 
przebudowanej  istniejącej  kotłowni  węglowej  na  olejową  w  budynku 
Publicznego Gimnazjum w Nowym Mieście nad Pilicą.

6. W dniu 22 marca 2006 roku ogłoszono przetargi na następujące zadania:
• przebudowa ulicy Policznej;



• przebudowa ulicy Ogrodowej (osiedle);
• przebudowa chodników na placu O. H. Koźmińskiego.

7. W dniu 24 lutego 2006 roku na podstawie ustawy o promocji zatrudnienia 
i instytucjach rynku pracy, zostało zawarte porozumienie z Powiatowym 
Urzędem Pracy w Grójcu na wykonanie prac społecznie użytecznych na 
okres  od  1  marca  do  31  grudnia  2006  roku.  Są  to  prace  dla  osób 
bezrobotnych bez prawa do zasiłku korzystających ze świadczeń pomocy 
społecznej.  Na 9 osób wytypowanych przez Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej do pracy przystąpiło 6 osób. Prace polegają min. na omiataniu 
chodników i pielęgnacji terenów zielonych na terenie miasta. Organizację 
i  nadzór  nad  wykonaniem  przedmiotowych  prac  prowadzi  ZUK  w 
Nowym Mieście nad Pilicą.

8. W dniu 28 marca 2006 roku ogłoszono przetargi na następujące zadania:
• przebudowa drogi gminnej Żdżary – Godzimierz;
• przebudowa drogi gminnej do wsi Wierzchy.

9. W dniu 30 marca 2006 roku odbył się przetarg w formie zapytania o cenę 
na  wykonanie  usług  geodezyjnych.  Wpłynęło  10  ofert.  Najtańszą  była 
oferta przedstawiona przez firmę GEODEX z Grójca.

10. Ogłoszono przetarg nieograniczony do 60 000 euro na wybudowanie sieci 
wodociągowej z przyłączami przy ul. Góra w Nowym Mieście nad Pilicą.

11.Zapoznanie  się  z  informacją  Powiatowego  Zarządu  Dróg  w  Grójcu  o 
planowanych  remontach  dróg  powiatowych  na  terenie  gminy  Nowe 
Miasto nad Pilicą.

12. W  związku  z  zagrożeniem  powodziowym  w  dniu  30  marca  br. 
Wprowadzono  stan  ostrzegawczy  na  terenie  gminy  Nowe  Miasto  nad 
Pilicą natomiast w dniu 31 marca br. wprowadzony został stan alarmowy.

Radna p. Małgorzata Woźniak zwróciła się z prośbą do Burmistrza aby w tej 
sytuacji chodzi o tereny zalane, gdzie będzie można dopiero wjechać około maja 
Burmistrz ogłosił stan klęski żywiołowej.

PKT 7
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz Klatka poinformował , że w okresie 
międzysesyjnym brał udział w szkoleniu w Warszawie na temat absolutorium w 
samorządzie  lokalnym jako  forma  kontroli  wykonania  budżetu  za  2005  rok. 
Poinformował o pismach które wpłynęły do biura Rady Miejskiej min. o piśmie 
pp.  Janeczek  w  sprawie  pobierania  opłat  za  przyłącze  kanalizacyjne,  od 
Wojewody w sprawie  uchwały  o  przystąpieniu  lub  nie  do  Krajowego Parku 
Krajobrazowego  „Dolnej  Pilicy”,  oraz  odczytał  podanie  mieszkańców  wsi 
Żdżarki  o  ponowne rozpatrzenie  sprawy wodociągu Prosna –  Żdżarki,  ksero 
pisma stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu.
Poinformował  o  spotkaniu  Prezydium  Rady  wraz  z  Burmistrzem  z  p. 
Szoszukiem  oraz  z  adwokatem  p.  Szoszuka  p.  Ciećwierzem.  W  skrócie 



przedstawił sprawę, informując o tym, że gmina przedstawiła swoje propozycje 
dotyczące  służebności  parku chodzi  o  to  aby mieszkańcy mogli  korzystać  z 
terenów parkowych oraz o tym, że jeżeli zespół pałacowo – parkowy nie będzie 
zagospodarowany w przeciągu 5 lat to gmina będzie miała prawo im to odebrać. 
Panowie mieli się nad tym zastanowić i mieli dać znać kiedy spotkają się z Radą 
aby ustalić konkrety.
Przypomniał radnym o składaniu oświadczeń majątkowych.
O głos poprosiła radna p. Małgorzata Woźniak ponieważ chciała odnieść się do 
pisma  które  odczytał  Przewodniczący  Rady.  Powiedziała,  że  na  sesję  mieli 
przyjść członkowie Komitetu Budowy Wodociągu, ale p. Burmistrz pofatygował 
się osobiście do Żdżarek pod pretekstem sprawdzenia Drzewiczki. Stwierdziła, 
że  refleksu  Panu  Burmistrzowi  nie  brakuje.  Pod  pretekstem  powodzi  pan 
Burmistrz  załatwił  sprawę  wodociągu  ugodowo,  z  tym,  że  nie  zapomniał 
nadmienić, że to Rada nie chce wodociągu dla Żdżarek i Prosny a nie On. A w 
szczególności wodociągu nie chce radna Woźniak i jest przeciwna gromadzeniu 
środków. Zawsze gdy jest mowa o podwyżkach podatków to radna Woźniak jest 
przeciwna. Mieszkańcy wsi w takim razie proszą o podanie imiennie radnych 
którzy  są  przeciwni  budowie  wodociągu.  Mówiąc  mieszkańcom  o  braku 
środków Pan Burmistrz mija się z prawdą ponieważ nie ma sesji na której nie 
byłoby  zmian  w  budżecie  więc  środki  są  tylko  są  ukryte  pod  innymi 
paragrafami.
Radna p. Marta Gonta – Głowacka powiedziała, że jest to trochę nie tak, żeby na 
tak  ważnych  spotkaniach  jak  spotkanie  z  p.  Szoszukiem byli  tylko  wybrani 
radni, ponieważ ona też jest radną i chciałaby wiedzieć co się dzieje w gminie i 
w Radzie. Stwierdziła, że nie ma czegoś takiego jak Prezydium Rady więc niech 
Przewodniczący nie operuje taką nazwą bo czegoś takiego nie ma. A Rada jest 
po to aby wszyscy mogli decydować o ważnych rzeczach.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  udzielił  głosu  Przewodniczącemu  Rady 
Powiatu  p.  Tadeuszowi  Majewskiemu,  który  poinformował,  że  w Starostwie 
przeprowadzane są przetargi na remonty dróg powiatowych i priorytetem będą 
drogi,  które mają największe uszkodzenia.  Powiat  otrzymał również pismo z 
ARiMR w sprawie takiej, że Agencja nie posiada środków na przeniesienie się 
do Grójca. Prosił aby Gmina wysłała wnioski o przeniesienie Agencji do Grójca 
i o to żeby w mieście był punkt filialny. Poinformował również o tym, że po 
interwencjach Starostwa mają być środki na budowę nowej Komendy Policji.
Wice – Przewodnicząca Rady Miejskiej p. Barbara Gąsiorowska w odniesieniu 
do uwagi radnej p. Marty Gonty – Głowackiej poparła jej zdanie, że niestety ale 
rada nie ma dokładnych informacji co się dzieje w gminie.

PKT 8
Kierownik Posterunku Policji w Nowym Mieście nad Pilicą mł. aspirant Janusz 
Dobrosz  przedstawił  informację  o  stanie  porządku publicznego za 2005 rok. 
Informacja stanowi załącznik nr  7 do niniejszego protokółu.  Przewodniczący 



Rady Miejskiej p. Tadeusz Klatka porosił o wypowiedź i ocenę nadkomisarza 
Marka  Szewczyka.  Pan  nadkomisarz  Marek  Szewczyk  powiedział,  że  ocena 
pracy policji należy do społeczeństwa. Posterunek w Nowym Mieście należy do 
najliczniejszych  posterunków  w  powiecie.  Jest  to  Posterunek  o  najlepszym 
standardzie  lokalowym.  W tej  chwili  prowadzona  jest  akcja  tzw.  Wiosenny 
przegląd dróg, korzystając z okazji  prosi o informację w sprawie stanu dróg, 
oznakowania, prawidłowości kierunku ruchu. Poinformował, że od 1 kwietnia 
będą  tzw.  zintegrowane  służby  patrolowe.  Prosił  o  wszelkie  sygnały  czego 
mieszkańcy  oczekują  od  służby  policyjnej.  Szeroko  opowiedział  o 
przeprowadzanej  profilaktyce  w  szkołach  na  terenie  powiatu  w  sprawie 
kierowania pojazdami mechanicznymi. Zachęca do współpracy szkoły z terenu 
miasta i gminy ponieważ do tej pory nie ma żadnej zgłoszonej szkoły a jest to 
bardzo  potrzebne  ponieważ  jest  coraz  więcej  wypadków i  to  tragicznych  w 
skutkach, gdzie uczestniczą w tym ludzie młodzi. Są różne konkursy i ważne 
jest  by  poprzez  uczestnictwo  w  konkursach  uświadomić  młodym  ludziom 
ważność problemu.
Radna  p.  Marta  Gonta  –  Głowacka  zapytała  czy  w  ramach  szeroko  pojętej 
profilaktyki zostanie przywrócony 24 godzinny Posterunek. Nadkomisarz Marek 
Szewczyk odpowiedział, że 24 godzinny Posterunek musiał by mieć na etacie 25 
funkcjonariuszy, ponieważ takie są struktury w Policji. Więc jest to nierealne 
ponieważ Policji na to nie stać.
Radny  p.  Zbigniew  Kacprzyk  zapytał  czy  jest  możliwość  przywrócenia  na 
Posterunek Policjanta który odszedł do Grójca, ponieważ jest odczuwalny brak 
tego funkcjonariusza. 
Nadkomisarz odpowiedział, że w tej chwili nie ma takiej możliwości może, po 
półroczu coś się zmieni.
Przewodniczący Rady Miejskiej w imieniu Rady podziękował za przybycie na 
sesję  nadkomisarzowi  Markowi  Szewczykowi  i  Kierownikowi  Posterunku 
Policji  p.  mł.  aspirantowi  Januszowi  Dobroszowi  i  prosił  o  przekazanie 
podziękowań za trudną i odpowiedzialną pracę na ręce Kierownictwa Komendy. 
Odnośnie  Internetu  na  naszym Posterunku to  myśli,  że  wraz  z  Burmistrzem 
Rada znajdzie jakieś środki na ten cel, a jeżeli chodzi o samochód to myśli, że p. 
Burmistrz  może  znajdzie  jakieś  oszczędności  i  przy  współpracy  i 
współfinansowaniu ze strony Komendy Powiatowej czy Wojewódzkiej coś się 
uda zrobić.

PKT 9
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił  o zabranie głosu Prezesa Miejsko – 
Gminnego  Zarządu  OSP  RP  p.  Stanisława  Zawadzkiego.  Pan  Zawadzki 
podziękował  za  zaproszenie  na  sesję  i  poinformował,  że  na  terenie  miasta  i 
gminy Nowe Miasto nad Pilicą funkcjonuje 9 jednostek Ochotniczych Straży 
Pożarnych, w posiadaniu strażaków jest 15 samochodów. Dwie jednostki OSP tj. 
Nowe  Miasto  i  Żdzary  należą  do  Krajowego  Systemu  Ratowniczo  – 



Gaśniczego. Na wyposażeniu OSP Żdzary znajdują się 3 samochody pożarnicze 
w tym jeden samochód lekki marki ŻUK oraz Jelcz i Star przystosowane do 
prowadzenia  akcji  gaśniczych.  W  2005  roku  jednostka  uczestniczyła  w  19 
akcjach w tym w 11 pożarach. Pozostałe 8 wydarzeń to miejscowe zagrożenia.
W OSP Nowe Miasto nad Pilicą  na  wyposażeniu  znajdują  się  4  samochody 
pożarnicze. Samochód lekki marki FORD przystosowany do akcji ratownictwa 
technicznego,  jeden  marki  Star  z  napędem  na  trzy  osie  umożliwiający 
prowadzenie akcji w trudnym terenie oraz dwa marki Jelcz – gaśnicze. W 2005 
roku jednostka uczestniczyła w prawie wszystkich akcjach na terenie gminy, w 7 
wyjazdach  poza  teren  gminy.  Łącznie  strażacy  brali  udział  w  111  akcjach. 
Składały się na tą liczbę pożary – 70, alarmy fałszywe – 9, wypadki i kolizje – 
10,  inne  miejscowe  zagrożenia  –  22.  OSP wypracowała  dochody  własne  w 
wysokości  108546 zł  a  wydatki  poniesione  wyniosły  103472 zł.  W różnych 
formach działalności pozyskują środki. Jest 200 czynnych strażaków. Większość 
z  nich  przeszkolona  jest  do  niesienia  specjalistycznej  pomocy  w  tym 
ratownictwa  medycznego.  Nasza  OSP  ma  w  swoim  posiadaniu  poduszkę 
powietrzną  do  podnoszenia  samochodów  w  wypadkach  drogowych.  Bardzo 
pilną  sprawą  jest  zakup  nożyc  do  cięcia  samochodów  oraz  zakup  agregatu 
oddymiającego.  Komendant powiatowy dokonał  pozytywnej  oceny Jednostek 
OSP działających  na  terenie  miasta  i  gminy  Nowe  Miasto  nad  Pilicą.  Pan 
Stanisław  Zawadzki  w  imieniu  wszystkich  druhów  OSP  podziękował 
Samorządowi i Burmistrzowi za pomoc w finansowaniu OSP.
Prezes  OSP  Nowe  Miasto  p.  Jacek  Chrobok  zwrócił  się  z  prośbą  o 
zabezpieczenie środków na remont samochodu, który odśnieżał drogi w zimie.

PKT 10
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  p.  Tadeusz  Klatka  odczytał  pismo  od 
Wojewódzkiego  Konserwatora  w  sprawie  utworzenia  Parku  Krajobrazowego 
„Dolnej Pilicy”. Pismo stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. Rada 
wstrzymała się z decyzją podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do Parku 
Krajobrazowego  ponieważ  zarysował  się  projekt  budowy  zalewu  po  obu 
stronach Pilicy i taka uchwała utrudniałaby inwestorom wszelkie prace. Poprosił 
o zaprezentowanie swoich stanowisk Komisje Rady.
Przewodniczący  Komisji  Oświatowo  –  Społecznej  powiedział,  że  zdanie 
Komisji  jest  takie  aby się  wstrzymać z  podejmowaniem uchwały w sprawie 
przystąpienia  do  parku  krajobrazowego.  Takie  samo  zdanie  przedstawił 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  p.  Tadeusz  Klatka  poddał  pod  głosowanie 
wniosek  w  sprawie  wstrzymania  się  z  podjęciem  uchwały  w  sprawie 
przystąpienia do Parku Krajobrazowego „Dolnej Pilicy”. W głosowaniu za – 12, 
wstrzymało się – 2 na stan obecnych 14 radnych wniosek został przyjęty.



Radny  p.  Zbigniew  Kacprzyk  złożył  wniosek  aby  dopuścić  do  głosu 
mieszkańców osiedla Sady ponieważ przyszli na sesję i już dosyć długo czekają 
więc niech przedstawią sprawę w jakiej przyszli.
W imieniu mieszkańców w/w osiedla głos zabrała p. Beata Tkacz mówiąc o 
tym,  że  dobry  gospodarz  wypuszczając  trzodę  na  pastwisko  dba  o  to  żeby 
bezpiecznie ta trzoda z pastwiska wróciła. Gmina sprzedała działki za murem 
klasztornym mieszkańcom i od tamtej pory nie zrobiła nic by im dopomóc w 
codziennym życiu. Chodzi o to, że ludzie tam mieszkający toną w błocie, glinie 
oraz  śniegu.  Cysterny  dowożące  olej  opałowy  do  domów grzęzną  w  błocie 
ponieważ nie mogą dojechać do wyznaczonych domów. Mieszkańcy do pracy 
wychodzą z własnych domów zakładają torebki foliowe na obuwie ponieważ nie 
sposób jest inaczej przejść do ulicy Tomaszowskiej. W związku z tym bardzo 
proszą o zajęcie się tym problemem nie proszą od razu o asfalt ale może o jakiś 
grys czy utwardzenie drogi w inny sposób, bo życie na tym osiedlu powoli staje 
się koszmarem. Dlatego chcieliby aby Rada zajęła stanowisko w sprawie.

PKT 11a
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz Klatka odczytał projekt uchwały w 
sprawie zatwierdzenia planów pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w Nowym 
Mieście  nad  Pilicą  za  2006  rok.  Pytań  nie  stwierdzono  przystąpiono  do 
głosowania  nad  w/w  projektem  uchwały.  W  głosowaniu  za  –  15,  na  stan 
obecnych  15  radnych  uchwalono  uchwałę  Nr  XXXIX/217/2006  w 
przedmiotowej  sprawie.  Uchwała  stanowi  załącznik  nr  9  do  niniejszego 
protokółu.

PKT 11b
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie miasta i gminy na 2006 rok. Poprosił o zreferowanie projektu uchwały 
w w/w sprawie Skarbnika Miasta i Gminy p. Dorotę Binio. Skarbnik Miasta i 
Gminy  p.  Dorota  Binio  wyjaśniła,  że  zmiany  polegają  na  zmniejszeniu 
dochodów o kwotę 87 949 zł gdzie dochody po zmianach wynoszą 12 343 536 
zł oraz zmniejsza się wydatki o kwotę 27 181 zł, gdzie wydatki po zmianach 
wynoszą 15 045 446 zł. Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pod nazwą 
zakup  nieruchomości  położonej  w  Nowym  Mieście  nad  Pilicą  przy  ul. 
Warszawska 6 na kwotę 50.000 zł, oraz Budowa kolektora burzowego w ulicy 
Warszawskiej na kwotę 50.000 zł. W wyniku wprowadzonych zmian zwiększa 
się  deficyt  budżetowy  o  kwotę  60 768  zł,  który  zostanie  pokryty  nadwyżką 
budżetową z lat ubiegłych.
Pytań  nie  stwierdzono,  przystąpiono  do  głosowania  nad  w/w  projektem 
uchwały. W głosowaniu za – 14, wstrzymało się – 1, przeciw – 0 uchwalono 
uchwałę  Nr  XXXIV/218/2006  w  przedmiotowej  sprawie.  Uchwała  stanowi 
załącznik nr 10 do niniejszego protokółu.



PKT 11c
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz Klatka odczytał projekt uchwały w 
sprawie udzielenia bonifikaty na zakup nieruchomości. Pytań nie stwierdzono, 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. W głosowaniu za – 15 na 
stan  obecnych  15  radnych  uchwalono  uchwałę  Nr  XXXIV/219/2006  w 
przedmiotowej  sprawie.  Uchwała  stanowi  załącznik  nr  11  do  niniejszego 
protokółu.

PKT 11d
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał pismo od Wojewody Mazowieckiego i 
od pp. Janeczek w sprawie pobierania opłat za przyłącze kanalizacyjne. Poprosił 
Burmistrza  Miasta  i  Gminy  p.  Jerzego  Markiewicza  o  wyjaśnienie  sprawy. 
Burmistrz  Miasta  i  Gminy  p.  Jerzy  Markiewicz  powiedział,  że  wszystkie 
inwestycje typu wodociągi kanalizacje na terenie miasta i gminy były robione w 
takim systemie jak na ulicy 11 Listopada czyli  mieszkańcy współfinansowali 
inwestycję i mieli robione przyłącza do samej posesji. Są to dobrowolne wpłaty 
mieszkańców którzy  sami  deklarują  się  do  wpłacenia  danej  kwoty.  Państwo 
Janeczek również się zadeklarowali do wpłacenia kwoty i prosili o rozłożenie na 
raty,  gdzie  Burmistrz  wyraził  zgodę.  Są  to  dobrowolne  wpłaty  a  nie 
przymusowe, ponieważ chodzi o zrobienie przyłącza do posesji, które robione 
na własny koszt będzie kosztowało dużo więcej. Jeżeli p.p. Janeczek nie chcą 
zapłacić nikt ich do tego nie zmusza. Wszystkim nam się wydawało że takie 
rozwiązanie jest najbardziej przyjazne mieszkańcom.
Głos zabrała p. Eugenia Janeczek mówiąc dlaczego napisał pismo do Wojewody. 
Powiedziała że pismo napisała dlatego, że chciała prosić o wyjaśnienie dlaczego 
mają  wpłaty  dokonać  natychmiast  do  31  stycznia  2006  roku  i  nie  była  to 
absolutnie  skarga.  Chcieli  się  tego dowiedzieć  od  Burmistrza  ale  niestety  p. 
Burmistrz  zawsze  traktował  ich  tak  jak  nie  powinien.  W  dniu  28  marca 
spotkanie rozpoczął od postrachu mieszkańców, że jak nie wpłacą takiej kwoty 
to  opłata  adiacencka  będzie  dużo  większa.  Więc  jeżeli  ta  tzw.  dobrowolna 
wpłata ma być korzystniejsza to oni się zgadzają a jeżeli opłata adicencka jest 
korzystniejsza  to  oni  skorzystają  z  takiej  formy,  więc  prosi  by  Rada  się 
wypowiedziała co jest bardziej korzystne. Radny p. Fiks powiedział, że on nie 
będzie  się  wypowiadał  na  ten  temat  bo  on  po  prostu  nie  wie,  dlatego  też 
wstrzyma  się  od  wypowiedzi,  ponieważ  nie  chce  oszukać  pp.  Janeczek. 
Przewodniczący Rady powiedział, że nikt nie wie jaka to będzie opłata, bo póki 
co to nie ma jeszcze wyceny.
Głos zabrał p. Władysław Janeczek stwierdzając, że Burmistrz bardzo nieładnie 
się zachowuje w stosunku do mieszkańców. Chodził  do niego kilkakrotnie o 
pomoc w różnych sprawach i nigdy nie został przyjęty tak jak powinien a raz 
nawet doszło do tego, że został wypchnięty przez p. Burmistrza z gabinetu oraz 
ubliża godności całej rodziny.



Urząd i miasto nie jest własnością p. Burmistrza i prosi o dobre traktowanie. 
Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  jeżeli  p.  Janeczek  ma  takie  życzenie 
porozmawiać  na  temat  spraw  dotyczących  Burmistrza  to  zaprasza  w 
poniedziałek jest dyżur i wtedy sobie porozmawiają.
Przewodniczący  prosił  aby  pp.  Janeczek  zajęli  stanowisko  którą  formę 
przyjmują czy opłatę adiacencką czy wpłatę dobrowolną w kwocie 1900 zł z 
rozłożeniem na  miesięczne  raty  w kwocie  po  50  zł.  Pani  Eugenia  Janeczek 
stwierdziła,  że  zostaną  przy  tej  dobrowolnej  wpłacie.  Przewodniczący  Rady 
odczytał  projekt  uchwały  w  przedmiotowej  sprawie.  Ponieważ  rozumie,  że 
państwo przyjmują rozłożenie na raty i nie traktują tego jako skargę tylko jako 
zapytanie  o  sposób  zapłaty  za  przyłącze  kanalizacyjne.  Pani  Janeczek 
potwierdziła słowa p. Przewodniczącego.
Radna p. Marta gonta – Głowacka stwierdziła, że uchwała jest źle sformuowana 
bo nie można stwierdzić, że skarga pp. Janeczek jest bezzasadna ponieważ pp. 
Janeczek mieli  wątpliwości,  które  nie  zostały  im wyjaśnione  przez  nikogo i 
dlatego  napisali  pismo.  Zdanie  p.  Gonty  –  Głowackiej  poparła  p.  Janeczek 
mówiąc,  że  ona  też  uważa  że  skarga  jest  zasadna.  Radna p.  Marta  Gonta  – 
Głowacka złożyła wniosek o prawidłowe zredagowanie projektu uchwały. Po 
dyskusji  na powyższy temat głosowano wniosek o prawidłowe zredagowanie 
uchwały. W głosowaniu za – 9, przeciw – 5 wniosek został przyjęty. Projekt 
uchwały został usunięty z obrad sesji.

PKT 12
Radny p. Fiks zapytał o modernizację Pl. A. Krajowej ponieważ nie ma tego 
ujętego w budżecie. Burmistrz Miasta i Gminy p. Jerzy Markiewicz stwierdził, 
że w budżecie nie jest to ujęte, ale jeżeli po przetargach zostaną jakieś środki to 
zostanie to zrobione.

PKT 13
Radny  p.  Zbigniew  Kacprzyk  złożył  wniosek  o  posprzątanie  poboczy  przy 
drogach.  Proponuje  aby  zatrudnić  do  tego  osoby  z  prac  interwencyjnych. 
Burmistrz powiedział, że weźmie to pod rozwagę.
Radny p. Maciej Świtek zgłosił problem udrożnienia studzienek na osiedlu JW.
Burmistrz powiedział, odnośnie spotkania z mieszkańcami ul. 11 Listopada że 
tak naprawdę to takiego formalnego spotkania to nie było ponieważ wszyscy 
mieszkańcy o wszystkim dokładnie wiedzieli.

Przewodniczący Rady Miejskiej  w związku z  wyczerpaniem porządku obrad 
zamknął obrady sesji Rady Miejskiej.

Protokołowała Przewodniczył

Iwona Lepa Tadeusz Klatka


